
 

Zapsala: Dana Belušová 

                      Zápis ze členské schůze 6. 3. 2024 – restaurace Kuklík 
 

 

      Schůze byla započata úvodním slovem předsedy, ovšem za absence obvyklých 

zapisovatelů. Velice stručného popisu schůze se tedy ujala jednatelka. 

 

Výsledky vyšetření měli, které všichni obdrželi centrálně emailem, kolovaly i mezi 

přítomnými.  Organizaci léčebných opatření okomentoval zdravotník přítel Michal Červinka 

s tím, že léčivo na nátěr plodu po jeho stažení Výzkumným ústavem, už bude opět 

k vyzvednutí u něj doma.  Alternativy jsou Varromed, případně kys.šťavelová v cukerném 

roztoku dle návodu. V průběhu schůze cirkuloval i formulář na objednávky léčiv a přípravků, 

který bude ještě rozeslán emailem.  

 

Ještě do půlky března bude probíhat sběr vzorků na mor, který odevzdáme sice společně, což 

cenu za vyšetření výrazně poníží, ale hrazen bude samostatně včelařem v ceně cca 250 Kč. 

Zájemci mohou svůj řádně označený vzorek odevzdat u přítele Červinky nebo v ekocentru na 

Čabárně do 15.3.  

 

Přítelkyně Belušová referovala o akci Hrr na mor v Praze, kterou zakončili pražští včelaři 

seminářem, s alarmující přednáškou MVDr. Juraje Toporčáka ze Slovenska.   

Na základě proběhlého jednání se pro středočeské včelaře, formou soutěže, připravuje nový 

ročník vyšetření zdarma v letošním roce, ovšem s odběrem vzorků od ledna 2025.    

 

Přítel předseda zmínil informace z posledního čísla Včelařství. Diskuze se rozvinula ve 

smyslu dalšího pokusu o dehonestaci naší organizace strůjcem současných oprav v sídle 

svazu. Naše organizace nikdy nepopírala, že stav je zanedbaný, a je tu nutnost řešení, ale je 

zde nezodpovězená otázka, kdo je odpovědný za to, že vůbec k takovému zchátrání došlo.  

Roky chybějící údržba nesvědčí o péči řádného hospodáře a opět za to nikdo nenese 

odpovědnost. Když už došlo na rekonstrukci, opět není řešena v rámci všech nezbytných 

opatření, kterými je i bezpečnost. Za uvolnění římsy je odpovědný vlastník, pokud se jedná o 

stavbu, tak stavebník se všemi důsledky. Když se v budově bourá a odstraňují konstrukce a 

nosné prvky (jak nám bylo sděleno odpovědnou osobou J.Š v časopise), musí se počítat i 

s tím, že se dá do pohybu i něco jiného. Stavbu má řešit odborník. 

Další diskuze patřila rovněž časopisu Včelařství, ale jeho elektronické verzi. Z 93 členů je na 

portál včelaře přihlášeno 27. Elektronická verze částečně zklamala – nelze stáhnout do 

počítače, vytisknout jako pdf. a tím ani archivovat. Nebude proto možné se vracet k dřívějším 

ročníkům.  V mobilu je text překryt ovládacími šipkami a je tudíž nečitelný. Při přečtení musí 

být uživatel stále on-line, což je nepraktické až nepřijatelné. Je na zvážení, zda elektronická 

verze v tomto módu má vůbec smysl. Většině však nevadí, za předpokladu nápravy 

nedostatků.  

 

Diskuze dál probíhala na téma: 

- Vyzimování včelstev, jarní prohlídky, podněcování 

- Individuálně zpracovaný vosk – Řevničov, mezistěny budou do konce března hotové,     

  k převzetí na Čabárně nebo dohodou 

- Nabídka vyzimovaných včelstev – př. Čermák (Žilina, 39x 24 tel: 724 672 680), Ovčarik 

(Langstroth 2/3, Slaný – Kvíc  tel: 731 194 038). 

  

Připomínka – Schůze, která připadá na 1. 5. Bude probíhat v areálu Čabárny jako Setkání 

přátel včel s celoodpoledním programem.  


